
Proces verbal  
Incheiat azi 18.01.2023 

In sedinta extraordinara de indata a  
Consiliului Local Predeal 

 
 
Prezenti: Anastasescu Andrei, Pop Valentin,  Bercea Bogdan, Albulet Gabriel, Constantin 
Daniela, Isbasoiu Mihai,  Boldan Adrian, Golaes Ionel Mateescu Marius, Tutui George, 
Ungureanu Ioana. 
 
 Sedinta a fost convocata prin Dispozitia de Primar nr. 13/17.01.2023 
dl. Mateescu Marius – declara sedinta deschisa . 
Avem 2 puncte pe ordinea de zi. Supun la aprobare ordinea de zi.  
Cine este pentru? 
Se voteaza 9 voturi pentru, 2 voturi abtinere ( Pop Valentin, Anastasescu Andrei) 
PCT.1. PROIECT DE HOTARARE  privind stabilirea impozitelor si taxelor locale, precum si a 
taxelor speciale pentru anul 2023. 
dl. Primar – inainte de a trece la vot as vrea sa fac cunoscut ce s-a intamplat pe data de 
28.12.2022. S-au creat premizele prejudicierii buzunarului cetatenilor din oras. Intradevar nu 
am avut cvorum. In intentia de a nu creste taxele , am umblat pe la toate institutiile sa ne ajute. 
Daca am gasit intelegere de la ANAF si de la Prefectura nu am gasit intelegere la Curtea de 
Conturi. Ca sa putem beneficia de 10% bonificatie pana la 31.03.2023 trebuie sa treaca 
hotararea de astazi. 
Dna Liliana Danciu – cere explicatii privind procentul / coeficientii de crestere, 
dl. Turea Iliuta – ofera explicatii. 
dl. Pop Valentin – am avut discutii si joia trecuta. Gresiti ca aruncati vina in carca Consiliului 
Local. Serviciul Economic putea sa aprobe taxele pana in luna decembrie 2022 din luna aprilie 
2022. Nu aruncati vina doar pe Consiliul Local. Personal nu voi incalca legea. Daca nu se aproba 
taxele si impozitele acestea se stabilesc de catre Serviciul Economic conform Codului Fiscal. 
d-na Leca Magdalena – art.491 spune doar de cuantum 
dl. Pop Valentin –discutiile acestea se poarta in scris intre institutii. In plus am discutat cu 
dumneavoastra in decembrie si ati spus ca nu cresc semnificativ. Solicit schimbarea art.1 si ca 
mentinem taxele din anul 2022. 
dl. Mateescu Marius – Pct1 de pe ordinea de zi . il supun la vot. 
d-na Liliana Danciu – intreaba daca 0,2% se aplica la valoarea impozabila sau la ce? 
dl. Turea Iliuta – la valoarea impozabila – da explicatii cu exemple. 
dl. Primar – ce ne propune dl. Pop Valentin este un lucru pe care toti il dorim dar nu stiu cat 
este de legal. Curtea de conturi spune ca taxele si impozitele se aproba pana la sfarsitul anului 
de catre Consiliul Local. 
d-na Frentiu Cristina – sa se mentioneze ca pana la sfarsitului exercitiului bugetar cu trei zile 
inainte. 
dl. Pop Valentin – Cand nu am avut Consiliu Local cum s-au stabilit taxele si impozitele locale? 



dl. Mateescu Marius – pazua de 10 minute. 
Se reia sedinta. 
dl. Mateescu Marius – Comisia 1 a CLP – a avut de adus doua amendamente. dl Pop are un 
amendament. Se spune amendamentul. 
“art.1. se mentin cotele pentru impozitele mentionate in anexele de la 1 la 9 din hotararea care 
a fost aplicata pentru anul 2022, indexate cu 5,1% rata inflatiei. 
Celelalte articole privind bonificatiile raman nemodificate. 
dl. Mateescu Marius – supun la vot amendamentul. 
Se voteaza cu 5 voturi pentru ( Pop Valentin, Anastasescu Andrei, Ioana Ungureanu , Golaes 
Ionel, Isbasoiu Mihai), 6 voturi impotriva. 
dl. Boldan Adrian – se incearca plasarea responsabilitatii in curtea Prefecturii. O sa spuneti ca 
noi am dat hotararea dar nu este chiar asa.  
Acest amendament ar fi creat un prejudiciu pe care Curtea de Conturi cu siguranta l-ar fi 
sesizat. 
dl. Brecea Bogdan – avem aviz favorabil si 2 amendamente la comisia de specialitate. 
Se da citire din procesul verbal al comisiei. “ d-na Leca solicita corectarea unei erori materiale 
din tabloul de taxe anexa 2 pct.1.2randul 1 zona D, in loc de 17,77 % se va trece 15,77% 
dl. Mateescu Marius – supun la vot amendamentul  
se voteaza cu 6 voturi pentru si 5 voturi abtineri. (Pop Valentin, Anastasescu Andrei, Isbasoiu 
Mihai, Golaes Ionel, Ioana Ungureanu) 
Se da citire la al doilea amendament al comisiei 1. 
Se solicita ca in primele trei paragrafe din  raportul de specialitate al proiectului de hotarare sa 
se consemneze in preambulul HCL-ului si ca nivelul impozitelor si taxelor se stabilesc prin 
efectul legii, respectiv art.491 lit C cod Fiscal. 
Se supune la vot amendamentul 
Se voteaza cu 6 voturi pentru, 5 voturi abtinere (Pop Valentin, Anastasescu Andrei, Isbasoiu 
Mihai, Golaes Ionel, Ioana Ungureanu) 
dl. Mateescu Marius – supun la vot proiectul de hotarare asa cum a fost initiat. Cine este 
pentru? 
Se voteaza – 6 voturi pentru, 1 vot impotriva ( Ungureanu Ioana ), 4 voturi abtinere (Pop 
Valentin, Anastasescu Andrei, Isbasoiu Mihai, Golaes Ionel) 
dl. Mateescu Marius – trecem la PCT.2. 
domnule presedinte – d-na Rodica Enoae cere  cuvantul 
d-na Enoae – Eu am venit sa observ care este modul de lucru. Nu trebuie sa ne afisam orgoliile 
personale. Nu lucrati pentru interesele orasului. Nu vad o colaborare intre Primar si Consiliul 
Local. Cred ca merit sa spun ceva, am fost pe lista de Consilieri Locali dar am renuntat. Suferim 
cu toti pentru ca nu stiti cand trebuie sa adoptati ceva pentru oras. Eu ca notar sunt afectata, 
nu pot face vanzarile , nu pot face mostenirile. Eu voi da in judecata Consiliul local si Primaria sa 
vad de ce nu ati aprobat taxele si impozitele.  
dl. Pop Valentin –in decembrie erau taxe mai mari , cuantumul era mai mult mai mare. 
Problema este urmatoarea, aveti dreptate , nu ne intelegem pentru ca cineva din Primarie nu isi 
face treaba. D-amna Ioana a avut timp suficient , 361 de zile sa initieze un proiect de hotarare.  



dl. Primar – puteam sa facem sedinta si in 28.12.2022 dar nu ati venit. 
d-na Ungureanu Ioana – eu sunt cea mai in varsta , cu cele mai multe mandate de consilier. 
Sunt foarte multe orgolii in joc. 
d-na Tudoran  Claudia – nu este corect ca  orgoliile personale sa aduca prejudicii cetatenilor. 
d-na Ioana Ungureanu – inainte se stabilea o zi la sfarsitul fiecarei luni in care sa se tina 
sedintele si toata lumea stia cum sa isi faca programarile personale pentru a nu lipsi de la 
sedinta. L-am rugat de atatea ori pe dl. Primar sa fie mai calm sa nu dicteze, pentru ca atunci si 
ceilalti se aricesc. Discutiile si toate pornesc de la discutiile intre d-na Frentiu Cristina si dvs.. 
d-na Tudoran – si acum votati impotriva? 
dl. Pop Valentin si dl. Anastasescu Andrei – parasesc sala de sedinta. 
d-na Liliana Danciu – daca facem o adresa catre toate institutiile semnata de predeleni? 
PCT.2. PROIECT DE HOTARARE privind aprobarea dezmembrarii  imobilului teren in suprafata 
de 454663 mp, inscris in CF 103176 Predeal, identificat cu nr. cadastral 103176- domeniul 
privat al Orasului Predeal, in 9(noua) loturi. 
Comisia 2 – aviz negativ. 
dl. Mateescu Marius – Cine este pentru?  
dl. Toma Vasile – nu face subiectul sedintei de indata 
dl. Primar – vreau sa iau cuvantul. 
Ba face obiectul sedintei de indata. Este vorba despre dezvoltarea orasului. 
dl. Isbasoiu Mihai – nu ar fi mai bine sa platim datoriile?  Paraseste sala de sedinta. 
dl. Primar – asta este responsabilitatea consilierilor locali – pleaca de la sedinte. 
dl. Mateescu Marius – supun la vot punctul 2  
Se voteaza cu 7 voturi pentru , 1 vot impotriva ( Ioana Ungureanu ) 
dl. Mateescu Marius – declara sedinta inchisa. 
 
 
 
 
 
 PRESEDINTE       SECRETAR GENERAL 
       Marius Mateescu                           OVIDIU GABRIEL PINTEA 
 


